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PROTOKÓŁ

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta i Gminy Dolsk
w dniu 19 kwietnia 2017 roku

Radni obecni na posiedzeniu według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto w komisji udział wzięli:

1. Henryk Litka Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk
2. Liliana Lenarczyk-Żurczak Z-ca Burmistrza, Sekretarz Miasta i Gminy Dolsk
3. Magdalena Surmicka Skarbnik Miasta i Gminy Dolsk
4. Maria Woroch
5. Maria Marchlewska
6. Mirella Godawa
7. Sławomir Strajbel

Posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca Rady Janina Pawełczyk, która powitała
członków Komisji, zaproszone osoby i poinformowała, że tematem spotkania jest:

1. Omówienie materiałów na najbliższą sesję
2. Omówienie wykonania budżetu za 2016 rok
3. Omówienie wystąpienia pokontrolnego w zakresie: Kompleksowej kontroli

gospodarki finansowej obejmującej rok budżetowy 2015.
4. Sprawy bieżące.

Ad.1.
Burmistrz Henryk Litka poprosił Skarbnika Miasta i Gminy Dolsk o dokonanie analizy
sprawozdania wspominając, że zaplanowane inwestycje w budżecie miasta i gminy na rok
2016 zostały zrealizowane po uwzględnieniu możliwości i pozyskanych środków
zewnętrznych.

Skarbnik Magdalena Surmicka poinformowała, że Rada Miasta i Gminy Dolsk Uchwałą Nr
XV/88/15 RMiG Dolsk z 21.12.2015r. w sprawie budżetu miasta i gminy na 2016r. uchwaliła
dochody w wysokości 16 473 577,-zł, z tego: dochody majątkowe w kwocie 600 000,-zł i
wydatki wysokości 14.976.577,-zł, z tego: wydatki bieżące 14.803.550,-zł,wydatki
majątkowe 173.027,-zł.
Na dzień 31.12.2016r. planowany deficyt budżetu miasta i gminy wynosi 4.228.000,- W dniu
5 września 2016r. została podjęta uchwała Nr XXII/128/19 Rady Miasta i Gminy Dolsk w
sprawie emisji obligacji komunalnych na łączną kwotę 5.413.000,-zł. Deficyt został pokryty
przychodami z emisji obligacji komunalnych.
Na dzień 31.12.2016 wykonanie przychodów wynosi 5.413.000zł jest to emisja obligacji
komunalnych – 5.413.000,-zł.
Na zaplanowane dochody w kwocie 21.785.319,04zł uzyskano 21.443.774,46zł co stanowi
98,43%.

Radny Jan Rzepczyński stwierdził, że kwota zaległości podatkowej ok. 408.000zł stanowi
dużą zaległość.
Maria Woroch poinformowała, że kwotę 408.585,62zł tworzą zaległości we wszystkich
podatkach wraz z należnymi odsetkami na dzień 31.12.2017r.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk poprosiła o przygotowanie i szczegółowe omówienie
zaległości podatkowych.
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Skarbnik Magdalena Surmicka potwierdziła przygotowanie analizy zaległości
podatkowych, jednocześnie poinformowała, że systematycznie prowadzone jest postępowanie
egzekucyjne w administracji celem wyegzekwowania podatków od poszczególnych
podatników.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała o odroczenia , umorzenia w podatkach, jak
również kwotę ulgi w podatku rolnym z którego korzystają podatnicy podatku rolnego.
Burmistrz Henryk Litka poinformował, że umorzenia i odroczenia w podatkach stanowią
pojedyncze przypadki.

Następnie Skarbnik Magdalena Surmicka zreferowała spłatę zadłużenia, na kwotę
1.185.000,-złtj.:

· spłata pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej w Poznaniu na budowę kanalizacji, Drzonek Wieszczyczyn
160.000,-zł

· spłata pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej w Poznaniu na budowę kanalizacji Małachowo Księginki I etap –
140.000,-zł

· spłata pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej w Poznaniu na budowę kanalizacji Małachowo Księginki II etap
– 5.000,-zł

· rata kredytu komercyjnego zaciągniętego w Banku Gospodarstwa Krajowego
120.000,-zł

· rata pożyczki zaciągniętej w Spółdzielczym Banku Ludowym o/Dolsk 120.000,-zł
· wykup obligacji komunalnych – 640.000,-zł.

Na dzień 31.12.2016r. gmina posiada zobowiązania w wysokości 12.611.479,02zł. Są to:
· pożyczka zaciągnięta w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki

Wodnej w Poznaniu na budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Drzonek i
Wieszczyczyn - 120.000,-

· pożyczka zaciągnięta w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki
Wodnej w Poznaniu na budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Małachowo
Księginki II etap – 1.187.860,-

· emisja obligacji komunalnych – 10.713.000,-
· kredyt zaciągnięty w Banku Gospodarstwa Krajowego – 90.000,-
· pożyczka w SBL Śrem oddział Dolsk – 110.000,-
· modernizacja oświetlenia ulicznego – 390.619,02

Po stronie wydatków plan wynosi 26.013.319,04zł, a realizacja 25.509.208,03zł to jest
98,06%.

Skarbnik Magdalena Surmicka przypomniała, że Zarząd Wojewódzkiego Funduszu
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu umorzył z dniem 13.09.2016r. 20%
zaciągniętej pożyczki na budowę kanalizacji Księginki Małachowo I etap w wysokości
312.000,-zl. W związku z powyższym planowane rozchody zmniejszyły się o taką samą
kwotę.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała czy inwestycja budowa kanalizacji Księginki
Małachowo I etap została spłacona?
Burmistrz Henryk Litka potwierdził spłatę.
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Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała w jakim odstępie czasowym zostaną
uregulowane zaciągnięte zobowiązania na budowę oświetlenia
Skarbnik Magdalena Surmicka odpowiedziała, że ok 4 lat.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała czy w zobowiązaniach dotyczących inwestycji
budowy oświetlenia wliczone zostały odsetki?
Burmistrz Henryk Litka odpowiadając, że 78.123,80zł w danym roku stanowi zobowiązania
wraz odsetkami.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk stwierdziła, że w rozdziale oświetlenie uliczne środki
przeznaczone na zakup energii są zbliżone do kwot przeznaczanych w minionych latach,
natomiast znacznie wzrosły wydatki na zakup usług remontowych. Zapytała czy były
prowadzone negocjacje z ENEA w sprawie zmniejszenia taryf.
Burmistrz Henryk Litka taryfy na rok 2017 zostały ustalone. W przyszłym roku wygasa
porozumienie międzygminne tworzące dużą grupę taryfową, dzięki której gmina miała
osiągnąć korzystne ceny  taryf. Po wygaśnięciu porozumienia, każda z gmin stanowiących
będzie indywidualnie negocjowała stawki. Ponadto gmina Śrem jako lider porozumienia
został już poinformowany o braku zainteresowania wznowieniem umowy.
Burmistrz Henryk Litka wspomniał również o prawdopodobieństwie przekazania
oświetlenia wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 434 przez Urząd Marszałkowski gdy tylko minie
okres gwarancji inwestycji jaką była przebudowa drogi nr 434, co w konsekwencji zwiększy
majątek gminy.

Skarbnik Magdalena Surmicka odnosząc się do stanu zaległości w podatkach dokonała
analizy na podstawie materiałów przygotowanych miedzy czasie, które stanowią załącznik do
protokołu.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk odnosząc się do str 17 zapytała o podział środków na
zakup materiałów pozwalających poprawić stan nawierzchni dróg.

Następnie Przewodnicząca Janina Pawełczyk poprosiła, Sekretarz Lilianę Lenarczyk-
Żurczak o omówienie mienia komunalnego.
Sekretarz Liliana Lenarczyk-Żurczak przedstawiając Informację o stanie mienia
komunalnego Miasta i Gminy Dolsk na 31 grudnia 2016 roku poinformowała, że Gmina
Dolsk dla realizacji swych ustawowych zadań w zakresie zaspakajania zbiorowych potrzeb
wspólnoty samorządowej dysponuje majątkiem o łącznej wartości 51.931.058,83 złotych.
Zmiany w stanie ogólnym mienia gminnego w okresie 1stycznia 2016roku do 31 grudnia
2016r. przedstawiły się następująco:

· zwiększono o 0,6083 ha o łącznej wartości powierzchni 19.487,00zł
· zmniejszono o 2,0911 ha na łączną wartość 9.430,50zł.

Uzyskano dochody z majątku komunalnego w roku 2016 na łączną wartość 735.274,79zł.
Prawa majątkowe inne niż własność – gmina objęła 2 udziały po 10.000,00zł w
Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych Sp.zo.o. w Gostyniu. Nie miały miejsca
przypadki zniszczenia mienia na skutek klęsk żywiołowych. Nie występują hipoteki
obciążające nieruchomości gminne. Nie wystąpiło zjawisko wywłaszczenia nieruchomości na
rzecz gminy. W ciągu roku 2016 uzyskano 1 decyzję o komunalizacji mienia. Wydano dwie
decyzje o kształceniu prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. Stawki czynszu
obowiązującego w roku 2016 w porównaniu do stawek z roku 2015 kształtowały się
następująco:

· stawka czynszu za lokale mieszkalne w roku 2015 i 2016 wynosiła 4,25zł za 1m2
· stawka czynszu za lokale użytkowe w 2015 i 2016 roku wynosiła 6,00zł za 1m2.
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Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała czy radni kierują pytania w sprawie
przedstawionego sprawozdania
Radny Henryk Grycz zapytał czy dokumentacja na budowę świetlicy w Księginkach została
wykonana?
Burmistrz Henryk Litka potwierdził wykonanie kompletu dokumentów.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała o ważność dokumentacji?
Burmistrz Henryk Litka – 3 lata.

Ad.2.
Burmistrz Henryk Litka poprosił Sekretarz Lilianę Lenarczyk-Żurczak o zrelacjonowanie
wystąpienia pokontrolnego gdyż jest osobą która koordynuje całość przeprowadzanej
kontroli.

Sekretarz Liliana Lenarczyk-Żurczak poinformowała, że wystąpienie pokontrolne
informuje o wynikach kompleksowej kontroli gospodarki finansowej obejmującej rok
budżetowy 2015, a w miarę potrzeb także inne lata. Wspomniała również, że we
wcześniejszych wynikach przeprowadzanych kontroli kompleksowych gospodarki finansowej
wystąpienie pokontrolne pomijało w zaleceniach usterki które w trakcie kontroli zostały
usunięte jak np. na sprawozdaniach jednostkowych rocznych (budżetowych, finansowych
oraz w zakresie operacji finansowych) samorządowych jednostek i zakładów budżetowych
brak było adnotacji o dacie ich wpływu, co uniemożliwiło sprawozdanie terminowości
złożenia powyższych sprawozdań. Zostały złożone na tą okoliczność wyjaśnienia Skarbnika;
„Sprawozdania z podległych jednostek były przynoszone w terminie bezpośrednio do referatu
finansowego, przeoczono wpisanie daty wpływu tych dokumentów”. Regionalna Izba
Obrachunkowa szczegółowo opisuje naruszenia przepisów z których brak daty wpływu
świadczy o nieterminowym złożeniu dokumentów. Jednakże należy mieć na względzie fakt,
że na podstawie przedmiotowych sprawozdań sporządzane jest roczne sprawozdanie
budżetowe Urzędu Miasta i Gminy Dolsk, które zostało złożone w terminie.

Sekretarz Liliana Lenarczyk-Żurczak przywołując pkt IV str 37 wystąpienia
pokontrolnego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20.02.2017r.
poinformowała, że Gmina Dolsk sukcesywnie podjęła działania w celu wyeliminowania
stwierdzonych nieprawidłowości w dalszej działalności.
Za niewdrożone jeszcze zalecenia należy uznać działania w celu wyboru prowadzącego
bankową obsługę budżetu Gminy w trybie art. 264 ust.1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o
finansach publicznych z uwzględnieniem przepisów art. 142 ustawy z dnia 29 stycznia 2004r.
Prawo zamówień publicznych bankową obsługę budżetu Gminy wykonuje bank wybrany na
zasadach określonych w przepisach o zamówieniach publicznych. Zgodnie z przepisami art.
142 ustawy Prawo zamówień publicznych zawieranie umowy rachunku bankowego możliwe
jest jedynie na czas oznaczony, nie dłuższy niż 5 lat. Obowiązkiem Zamawiającego jest
ustalenie z należytą starannością wartości zamówienia. Stosowanie do przepisów art. 34 ust. 4
tej ustawy, jeżeli zamówienie obejmuje usługi bankowe lub inne usługi finansowe wartością
zamówienia są opłaty, prowizje, odsetki i inne podobne świadczenia. I tutaj Burmistrz
Henryk Litka przypomniał okres z przed piętnastu lat gdy dokonywano wyboru banku i
ówcześni Radni Miasta i Gminy Dolsk odmówili współpracy z konkurencyjną ofertą banku
PKO Bank Polski. Ponadto poinformował, że czas podjęcia działań wyboru banku nie jest
tożsamy z funkcjonowaniem.
Sekretarz Liliana Lenarczyk-Żurczak wspomniał, że Regionalna Izba Obrachunkowa nie
określiła terminów wprowadzenia zaleceń.
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Przewodnicząca Janina Pawełczyk odwołując się do wystąpienia pokontrolnego, w którym
stwierdzono, że w odniesieniu do wyników poprzedniej kontroli kompleksowej gospodarki
finansowej przeprowadzonej w 2012 roku powtórzyły się nieprawidłowości poprosiła aby
wykazane błędy podczas kontroli więcej się nie powtarzały.
Ponadto szczególną uwagę zwrócono na nieprawidłowości w zakresie przyznawania
dodatków specjalnych, które były przyznawane na okresy całoroczne.
Sekretarz Liliana Lenarczyk-Żurczak wyjaśniła, że przyznając dodatki specjalne
jednocześnie mając na względzie uzasadnienie prawne i merytoryczne – konieczność
wskazania dodatkowych zadań lub zwiększonych obowiązków w stosunku do
obowiązujących zakresów czynności, które to miały miejsce przy prowadzeniu między
innymi podwójnego księgowania czy archiwizowania dokumentów związanych z
pozyskaniem środków zewnętrznych na przeprowadzone inwestycje w minionych latach.
Brak wskazania daty końcowej przyznanego dodatku specjalnego wynika z faktu, iż
dodatkowo nałożone obowiązki nadal są obowiązujące.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk uznała za niewytłumaczalne przyznanie zatrudnionemu
pracownikowi wynagrodzenia zasadniczego przekraczającego maksymalną kwotę
wynagrodzenia zasadniczego wg kategorii zaszeregowania tj. 30,00zł brutto miesięcznie.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk nawiązując do zastrzeżenia Regionalnej Izby
Obrachunkowej w zakresie wydatków bieżących dokonanych z opóźnieniem z tytułu wpłat na
Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zasugerowała aby przy
zatrudnianiu nowego pracownika szczególnie wyróżnić osoby posiadające orzeczenie o
niepełnosprawności i w konsekwencji uniknięcie wydatkowania środków z tytułu wpłat na
Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.
Na co Sekretarz Liliana Lenarczyk-Żurczak potwierdziła, że powyższa uwaga jest
stosowana przy naborze nowego pracownika, jednakże do tej pory nie zgłosił się kandydat
spełniający wymagania z orzeczeniem o niepełnosprawności, bądź też nie ujawnił tego faktu.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk poprosiła o wyjaśnienie i ustalenie kto winien w ramach
polecenia wyjazdu służbowego delegować radnego w podróż służbową.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk nie otrzymała na to pytanie odpowiedzi.
Sekretarz Liliana Lenarczyk-Żurczak wyjaśniła, że zastrzeżenia Regionalnej Izby
Obrachunkowej podkreśliły w szczególności za niewłaściwe w poleceniu wyjazdu
służbowego brak wskazania godzin jego trwania, co uniemożliwiło ustalenie czy Radnemu
przysługiwała dieta.

Radny Jarosław Kaczmarek odnosząc się do zastrzeżenia wystąpienia pokontrolnego  str.
29 pkt 22 podpunkt 3
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poprosił o wyjaśnienie.
Maria Woroch poinformował, że przeprowadzone przedsięwzięcie finansowane było ze
środków bieżących. Sugestią Regionalnej Izby Obrachunkowej było aby zaangażować środki
inwestycyjne na pokrycia zobowiązań związanych z realizacją tego przedsięwzięcia.

Radny Hieronim Szczepaniak przywołując zalecenie Regionalnej Izby Obrachunkowej „W
sprawozdaniu z działalności samorządów gminnych w zakresie profilaktyki i rozwiązywania
problemów alkoholowych sporządzanym na druku PARPA-G1 wykazywać rzetelne dane”
poprosił o wyjaśnienie zapisu.
Burmistrz Henryk Litka wyjaśnił, że zawarte dane w sprawozdaniu nie uwzględniały zmian
wynikłych w ciągu roku.

Radny Krystian Mejza odnosząc się do zastrzeżenia wystąpienia pokontrolnego  str. 29-30
pkt 23
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poprosił o wyjaśnienie.
Maria Woroch informowała, że wysokość zgromadzonych środków na rachunku bankowym
na dzień 31 grudnia nie jest sprawą oczywistą i jasną, którego roku budżetowego dotyczy.
Zawsze w miesiącu grudniu gmina otrzymuje subwencję dotyczącą następnego roku
budżetowego. Jasny i przejrzysty obraz środków jakie gmina posiadała na koniec roku
budżetowego po dokonaniu rozliczeń za miniony rok dokonywane są do marca następnego
roku kalendarzowego.
Przewodnicząc Janina Pawełczyk zapytała czy wydatkowanie otrzymanej subwencji na
przyszły rok budżetowy na poczet zobowiązań bieżącego roku było jednorazowym
wykroczeniem.
Maria Woroch zapewniła, że tak.

Radny Marek Jurga wspomniał, że jako Komisja Ochrony Środowiska prosiła Komisję
Rewizyjną o szczegółową i rzetelną pracę. Wskazując tu działania komisji Rewizyjnej w
sprawie przeprowadzenia kontroli dotyczącej prawidłowości wykonania zadań w zakresie
nasadzeń i pielęgnacji zieleni w obrębie rynku w Dolsku. Stanowisko Regionalnej Izby
Obrachunkowej potwierdza zasadność zlecenia przeprowadzenia przedmiotowej kontroli
przez Komisję Rewizyjną.
Radny Henryk Grycz zwrócił uwagę na fakt iż Regionalna Izba Obrachunkowa sumowała
umowę na wykonanie zieleni na ryku wraz z umową na zlecenie pielęgnacji nasadzeń na
płycie rynku i w efekcie nie zastosowania przepisów i trybów wynikających z ustawy Prawo
zamówień publicznych. Komisja Rewizyjna uważa, że zawarte umowy były odrębnymi
zobowiązaniami.
Radny Marek Jurga przypominając wcześniejsze spostrzeżenia Komisji Ochrony
Środowiska „Nasz zarzut był właściwy , wtedy byliśmy wyśmiani”.
Burmistrz Henryk Litka poprosił by radni zwrócili uwagę na brak zapisu w zaleceniach.
Zgodnie z wypowiedzią Radnego Henryka Grycza ówczesnym czasie zawarte umowy były
rozpatrywane oddzielnie.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk przypomniała, że na wydatkowane środki z funduszu
sołeckiego sołtys ma obowiązek przedstawienia dwóch ofert na realizację zadania, a o
wyborze decyduje najniższa oferta.
Burmistrz Henryk Litka poinformował, że na realizację przedmiotowego zadania zapytanie
kierowane było telefonicznie, natomiast oferty złożone pisemnie.
Radny Hieronim Szczepaniak zapytał o nazwiska radnych, którzy byli zaangażowani w
prace dotyczące wyboru oferty.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk odpowiadając wymieniła nazwiska radnych: Zbigniew
Kierzkowski, Wiesława Szermelek i Jacek Woroch.
Radny Jan Rzepczyński przywołał opinie dotyczące przebudowy płyty rynku, które są
różnorakie.

Ad.1.
Mirella Godawa poinformowała, że z uchwała w sprawie określenia zasad udzielania i
rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym
powierzono stanowiska kierownicze w szkołach oraz określenia tygodniowego
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli realizujących w ramach stosunku
pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze
godzin, a także określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów,
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psychologów i logopedów z uwagi na szczególną funkcję dyrektora szkoły i przedszkola oraz
zakres obowiązków wynikających z pełnionej funkcji, przepisy prawa przewidują w stosunku
do nauczyciela–dyrektora szkoły (przedszkola) obniżenie wymiaru pensum albo zwolnienie z
obowiązku realizacji pensum (art.42 ust 6 Karty Nauczyciela). Pensum jest to tygodniowy
obowiązkowy wymiar zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych
bezpośrednio z uczniami lub wychowankami. Wprowadzone zmiany dotyczą obniżki godzin
dla dyrektorów szkół i przedszkola oraz możliwość utworzenia stanowiska wicedyrektora w
związku ze zwiększeniem liczby oddziałów w szkołach podstawowych i przedszkolu.

Burmistrz Henryk Litka poinformował o złożonym wniosku przez Dyrektora Przedszkola
Samorządowego w Dolsku i Dyrektora Szkoły Podstawowej w Dolsku.
Wniosek Dyrektor Przedszkola dotyczy zmniejszenia o 5 godz. na stanowisku wicedyrektora.
Zmiana ta podyktowana jest zwiększeniem liczby oddziałów w związku z programem
unijnym w którym przedszkole bierze udział pozyskując środki zewnętrzne. Po zmianach
pozostaje 15 godz. na stanowisku wicedyrektora. Natomiast wniosek Dyrektora Szkoły
Podstawowej w Dolsku dotyczy umożliwienia powołania na okres przejściowy wygaszania
gimnazjum tj. do sierpnia 2019 roku dwóch wicedyrektorów.

Do zaproponowanego rozwiązania będącego następstwem reformy oświatowej nastąpiła
dyskusja zwracająca uwagę, że wprowadzona reforma oświatowa wywołała w całym kraju
problem, który jednostki samorządowe różnie próbują rozwiązać aby sprostać nowym
przepisom.
Ponadto Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała czy któryś z nauczycieli wyraził chęć
przejścia na emeryturę?
Mirella Godawa odpowiadając nic mi nie wiadomo.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk zaproponowała przedstawienie informacji
podsumowującej zmiany w oświacie na sesji majowej.

Maria Marchlewska przedstawiła kolejno dwa projekty uchwał dotyczące wyrażenia zgody
na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu
stanowiącego własność Gminy Dolsk oraz wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze
przetargu nieruchomości stanowiących mienie gminne.
I tak uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu
zawarcia umowy najmu stanowiącego własność Gminy Dolsk Maria Marchlewska
poinformowała, że kompetencją Rady wynikającą z ustaw przytoczonych w uchwale jest
decydowanie o odstąpieniu od obowiązującego wyłaniania najemców nieruchomości
będących własnością gminy. Wobec tego, że złożony został wniosek o zawarcie umowy
najmu lokalu na czas przyjmowania interesantów zainteresowanych zawarciem umowy
ubezpieczenia (2 dni w tygodniu).
Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała o kwotę dzierżawy?
Maria Marchlewska poinformowała, że dotychczas obowiązująca stawka dzierżawy
wynosiła 120,00zł/I kwartał dotyczy lokalu użytkowego w Dolsku oraz 710,00zł/półrocze
dotyczy czynsz za dzierżawę gruntów w Błażejewie.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk zaproponowała przekwalifikowanie gruntów w efekcie
możliwość pozyskania większych dochodów z tytułu dzierżawy.

Następnie przedstawiając projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w
drodze przetargu nieruchomości stanowiących mienie gminne Maria Marchlewska
poinformowała, że Rada Miasta i Gminy Dolsk przeznaczyła do wydzierżawienia w drodze
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przetargu nieruchomości stanowiące mienie gminne. Kompetencją Rady jest podejmowanie
decyzji w sprawach majątkowych gminy.

Następnie Sławomir Strajbel referując projekt uchwały w sprawie przystąpienia do
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu
miejscowości Ostrowieczno poinformował, że ze względu na oczekiwania inwestora,
związane z możliwością realizacji nowych funkcji istnieje potrzeba sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miejscowości
Ostrowieczno, według załącznika graficznego do niniejszej uchwały. Ponadto
przeprowadzono analizę zasadności przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miejscowości Ostrowieczno oraz oceniono
stopień zgodności przewidywanych rozwiązań z ustaleniami Studium uwarunkowań i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Dolsk, a także ustalono
niezbędny zakres prac planistycznych. Opracowanie niniejszego miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miejscowości Ostrowieczno ma na celu
zachowanie rolniczego użytkowania terenu objętego planem oraz określenie zasad
zagospodarowania terenu i ochrony środowiska.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała o powierzchnię gruntu?
Sławomir Strajbel odpowiadając ok. 5h.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk czy cała powierzchnia z przeznaczeniem na działalność
informując, że trwają prace budowy hurtowni.
Sławomir Strajbel wydana została decyzja o warunkach zabudowy na budowę budynku
magazynowego.

Następnie Sławomir Strajbel przedstawił kolejno projekty uchwał w sprawie odstąpienia od
sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
miasta i gminy Dolsk” oraz przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i Gminy Dolsk”.
Podjęcie prac na skutek powyższych przepisów ma na celu

Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała o ilość elektrowni wiatrowych.
Burmistrz Henryk Litka poinformował o możliwości 4 elektrowni wiatrowych.
Przewodnicząca Janina Pawełczyk zapytała o podatek za istniejące elektrownie wiatrowe.
Burmistrz Henryk Litka poinformował, że postępowanie w sprawie skargi na interpretację
indywidualną burmistrza jest w toku.
Na skutek podjęcia działań zmierzających do opracowania miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego radni zapytali o koszty i czas trwania całej procedury.
I tak Sławomir Strajbel odpowiedział, że koszty stanowić będą ok 30.000zł a czas realizacji
to ok. 1 rok.

Burmistrz Henryk Litka przedstawił oświadczenie w sprawie obrony samorządności
w Polsce.

Ad.4.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk odczytała korespondencję [...] do Urzędu Miasta
i Gminy Dolsk, złożona jednocześnie do wiadomości Przewodniczącemu Rady prosząc
o uszczegółowienie sprawy.
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Sekretarz Liliana Lenarczyk-Żurczak poinformowała o wymianie korespondencji
dotyczącej stanu dróg gminnych.

Przewodnicząca Janina Pawełczyk odczytała korespondencję [...] do Urzędu Miasta
i Gminy Dolsk, złożona jednocześnie do wiadomości Przewodniczącemu Rady w sprawie
nierównego traktowania mieszkańców Księginek.

Porządek posiedzenia Komisji został wyczerpany.

Przewodnicząca Rady Janina Pawełczyk podziękowała wszystkim za przybycie
i zakończyła Wspólne Posiedzenie Komisji.

Protokolant Przewodnicząca Rady
Magdalena Pawłowska Janina Pawełczyk


